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SLOVENSKO: Predpokladáme, že Matovičova hra úzko súvisí s prípravami na celoštátny lockdown. A
s ďalším obviňovaním verejnosti v štýle „pokazili ste si to“. 

Začneme príbehom. Skutočnou udalosťou. Odohrala sa v Bielom dome, v jedenom z najprísnejšie
zabezpečených miest na svete. V sobotu 26. septembra sa v záhrade Bieleho domu konalo
zhromaždenie za účasti prezidenta. Pravidlá boli prísne, každý účastník musel prejsť testovaním a
negatívnym výsledkom na Covid-19.

Napriek tomu sa predpokladá, že v Bielom dome sa na tomto zhromaždení nakazilo 12 ľudí.
Epidémiu koronavírusu mali zrazu priamo v sídle prezidenta. Stačil na to jediný falošne negatívny
návštevník s miernymi príznakmi. Epidémia v Bielom dome zasiahla aj prezidenta Donalda Trumpa.

V Bielom dome totiž nerobili štandardné PCR testovanie, ktoré je presné, no časovo náročné na
vyhodnotenie. Nasadili antigénové testy. Teda ten typ testov, ktorý je vhodný len na testovanie ľudí s
rozvinutým ochorením a príznakmi. Infikovaných, ktorí nemajú príznaky, prípadne ich majú len
mierne, antigénové testy veľmi často vyhodnotia ako negatívnych.

Protirečenia Matoviča

Záver: lacné a rýchle antigénové testy sú vhodné na potvrdenie diagnózy u chorých. Napríklad v
domovoch seniorov. Na plošné mapovanie epidémie sú nepoužiteľné.

Napokon, potvrdil to aj premiér Igor Matovič. Antigénové testy podľa neho dokážu odhaliť len 30
percent pozitívnych prípadov, preto ich vláda nasadí ako „pomôcku“ hlavne do ohnísk (kde je
množstvo chorých ľudí s jasnými príznakmi) a do domovov seniorov.

https://cz24.news/dag-danis-matovicov-napad-s-plosnym-testovanim-je-nepremysleny-a-zly/
https://cz24.news/dag-danis-matovicov-napad-s-plosnym-testovanim-je-nepremysleny-a-zly/


Toto premiér vyhlásil 9. októbra. To, čo vtedy hovoril, malo logiku.

Týždeň nato sme sa s veľkým prekvapením dozvedeli niečo celkom iné. Premiér tvrdí, že vláda už tri
týždne v utajenom režime chystala antigénové testy pre plošné testovanie, ktorým by mal prejsť
každý obyvateľ nad 10 rokov. Alebo aspoň 90 percent z nich.

Zdroje z pandemickej komisie a krízového štábu naznačujú, že tento smelý nápad nevznikol medzi
expertmi. Nevedeli o ňom. Nápad má pochádzať z politického prostredia.

Vláda okamžite začala s presviedčacou kampaňou, aby sa čo najviac ľudí nechalo otestovať, čo by
vraj mohlo otočiť „krivku“ nákazy.

Rozlišujme

Obávame sa však, že aj verejnosť, aj niektorí ministri a poslanci si pletú dve veci. Jedna vec je
zorganizovať jednorazové bezplatné testovanie pre dobrovoľných záujemcov (takto vyzeral návrh z
víkendu, hoci interpretovaný bol inak). Toto už zorganizovali viaceré mestá a regióny v Európe.

Druhá vec je celoštátne povinné testovanie pre všetkých obyvateľov nad 10 rokov. Takáto rozsiahla
operácia sa nedá zrealizovať. Aspoň nie tak, aby bola legálna, efektívna a bezpečná pre milióny
neinfikovaných ľudí, ktorí majú prísť hromadne medzi chorých a „pozitívnych“. Na presne to isté
miesto a v celoštátnom rozsahu.

Slovom, bolo by tu veľa rizík. A pri veľmi nízkej efektivite. Opakujeme: antigénové testovanie je
vhodné a viac-menej presné len pri chorých ľuďoch, resp. pri pravidelnom opakovanom nasadení. Nie
pri bezpríznakových alebo s miernymi príznakmi, tam sú spoľahlivejšie štandardné PCR testy.

Toto celoštátne branné cvičenie, organizované armádou a políciou, by vôbec nedalo jasnú odpoveď
na základnú otázku: kto je a kto  nie je infikovaný. Naopak, prinieslo by tisíce falošných negatívnych,
ktorí by sa radostne rozutekali na trhoviská oslavovať a popíjať s priateľmi burčiak.

Ak chce vláda vo veľkom posilniť testovanie, môžeme to privítať. Testovanie a izolácia chorých je
najsilnejšia zbraň proti epidémii. No malo by sa dlhodobo, v pravidelných intervaloch mieriť tam, kde
môže byť efektívne (lokálne, na ohniská). Nie jednorazovo všade. Aj na navonok zdravých ľudí,
ktorých je drvivá väčšina a pri ktorých je tento typ testov vysoko, vysoko nepresný.

Keď už má vláda na stole 13 miliónov rýchlotestov, mala by ich pravidelne nasadzovať: do ohnísk
nákazy, kde je množstvo chorých ľudí; do domovov seniorov (s pravidelným testovaním personálu);
do nemocníc; na rizikové skupiny, napríklad na ľudí, ktorí cestujú za hranice za prácou (im by mohla
vláda ponúknuť bezplatné testovanie opakovane); pre ľudí, ktorí sa cítia chorí a chcú rýchlotest na
Covid-19.

Ak ide vláde o podstatu veci – potláčanie epidémie počas jesene a zimy –, mala by ísť touto cestou.
Nie cestou nevyskúšaných experimentov.

Obávame sa však, že okrem vecnej stránky je v hre aj iná. Politická. Alebo rovno osobná.

Matovič: šach mat, pokazili ste si to

Väčšina expertov sa dnes zhoduje, že úrady nezvládli pravidelné PCR testovanie, trasovanie ani
izoláciu infikovaných. Nemocnice sa zapĺňajú chorými. A keďže lekári odmietajú pandemický plán –
ktorý ráta s 3 500 chorými v nemocniciach –, skôr či neskôr bude na stole lockdown. Celoštátne
vypnutie, ako na jar. S rozsiahlymi škodami, prepúšťaním, krátením príjmov, kolapsom rozpočtov



firiem, miest, vlády…

Vedia to experti. Vedia to ministri. Vie to Matovič.

Predpokladáme, že Matovič sa rozhodol pre „vabank“. Slovo patrí do úvodzoviek, lebo výsledok tejto
riskantnej hry môže byť pre neho buď výborný, alebo aspoň dobrý. Minimálne v rovine PR a
marketingu.

Ak by experiment s plošným testovaním zázračne zabral a zastavil by (dočasne) rozmach epidémie,
Matovič by bral celý bank. Veľké, pozoruhodné víťazstvo. Príklad pre celý svet.

To sa však pravdepodobne nestane. S epidémiami sa nedá bojovať jednorazovo.

Ak by akcia zlyhala na slabšej účasti, Matovič by dal verejnosti šach mat: „aha, urobili sme pri
testovaní maximum, viac ako iné štáty, neukazujte prstom na nás, ale na nich, neprišlo dosť ľudí,
pokazili ste si to, vy blázni a opice, Kotleba so Sulíkom kazili hru, je nám ľúto, blížime sa k
lockdownu…“

Tento scenár je vysoko pravdepodobný. Pri alarmistickom nastavení Slovenska bude skôr či neskôr
takmer istý.

Mimochodom, ak by operácia zlyhala nielen na slabej účasti, ale aj organizačne, premiér by obetoval
ministra obrany (prípadne ministra zdravotníctva).

Namiesto záveru si len opravme tézu z titulku. „Operácia Matovič“ – plošné nasadenie nepresnej
antigénovej barly – je nepremyslená len vecne a odborne. Riziká pre spoločnosť prevažujú nad
možným benefitom.

No mimo vecnej a odbornej roviny je premyslená pomerne dobre. Ako pomôcka pre šéfa Obyčajných.
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